

## **KFUM-spejderne Gudenå Distrikt**

### **Referat af distriktsrådsmøde 26. oktober 2016**

#### **Jota-Joti**

Gudenå Distrikt er glade for, at stadig flere børn og unge fra distriktet deltager i Jota-Joti, arrangeret af Kjellerup-spejderne. Vi vil allerede nu oplyse, at Jota-Joti arrangeres igen i 2017 - i weekenden 20.-22. oktober.

#### **Distriktsturneringer (forkortet DT)**

DT for begge aldersgrupper afholdes i 2017 fredag-lørdag 19.-20. maj. DT i 2017 arrangeres efter planen af flg. grupper: Skovby, Søftenspejderne, Stjær og Herskind. Ud fra evalueringerne fra dt i maj i år er der et behov for en koordinering mellem begge DT. Her tænkes især på en rationel og smart planlægning og afvikling af DT. Hvis der i de arrangerende grupper er en person, der vil stå for koordineringen, herunder den første mødeindkaldelse, bedes Børge kontaktet senest 1. december, så opgaven kan aftales. Det er fortsat distriktsstabens hensigt ikke at involvere sig i DT, men omvendt skal der sikres en høj kvalitet i arrangementet.

Det er målet, at alle grupper kender de overordnede rammer for DT i 2017 senest 15. januar 2017.

#### **Samværspolitik**

Der skal være børneattest for alle medlemmer i korpset >15 år. Fra korpsets side anbefales det, at man derudover i grupperne udarbejder en samværspolitik. Samværspolitikken er en aftale, som grupperådet og lederkredsen sammen laver, indeholdende gruppens regler for samvær mellem børn og unge/voksne. Formålet med opfordringen er at undgå overgrebsager. Der kommer inden jul et "samtalepapir" fra korpset, som I kan bruge som udgangspunkt og hjælp til udformningen af gruppens samværspolitik.

#### **Økonomi**

Inge gennemgik distriktets regnskab. Ingen kommentarer. Inge oplyste, at hun gerne vil prioritere sin spejdertid anderledes med tid som børneleder i Stilling Gruppe. Hun ønsker derfor at stoppe som distriktskasserer snarest. Se også nyhedsbrevet.

#### **Referat fra workshop om ønsker til distriktsstabens arbejdsopgaver**

Der er bred enighed om at antallet af tilbud med arrangementer til spejderne er god, og at distriktet ikke direkte skal arrangere mere end nu. Halvdelen af de deltagende kunne godt tænke sig flere arrangementer til lederne. Der var også snak om at slå et bedre slag for Linien Ud og få distriktets ledere mere af sted. De store selvkørende grupper ønsker ikke det store af distriktet, hvor de mindre godt kunne tænke sig mere inspiration og støtte. Her ønskes det også, at distriktet måske kender grupperne

endnu bedre og konkret kan være mellemmand mellem kontakter i forhold til specifikke emner eller udfordringer. Det er også ca. halvdelen af de deltagende, der har givet udtryk for, at de godt kunne tænke sig hjælp til leder- og medlemshvervning i grupperne. Der var bred enighed om ønske om hjælp med lederudvikling i grupperne. Derudover var der bred tilfredshed med distriktets arbejde.

### **Spejdernes Lejr 2017**

Det giver god mening at deltage i en informationsdag i Herning om Spejdernes Lejr. Informationsdagen er lørdag 28. januar. Distriktet vil gerne betale for noget fælles transport til og fra informationsdagen, hvis en vil koordinere det. Vi betaler dog ikke km-godtgørelse i egen bil.

### **Mikrosponsorater gennem Partnermedia og korpskontoret**

Korpskontoret arbejder fortsat med igangsætning af mikrosponsoratprojekt med Silkeborg Gruppe, Harlev-Framlev Gruppe og Hadsten Gruppe. Det er aftalt med Jakob på korpskontoret, at korpskontoret har den direkte kontakt til grupperne (typisk kassererne). Distriktet får information om gruppens gevinst af ordningen, så vi kan få "ringene til at brede sig", når succes'en viser sig.

### **Referat fra workshop om ønsket om gruppernes større brug af Moselunds faciliteter**

#### Hvordan kan patruljer eller troppen bruge Moselund Spejdercenter?

- Lav en folder, der fortæller noget om sovemuligheder, nøgle, vand, toilet mm., hvor er der brænde, hvor købes mad osv.
- Selvinstruerende aktiviteter.
- Hvordan kan grupperne bruge centret (Lav et idekatalog)
- Prisen er ikke vigtig
- Grupperådsmøde på Moselund Spejdercenter ?
- Nem bookning
- Vigtigt at programsætte i god tid
- Plads til det impulsive
- Det er seniorlederen der skal trække læsset
- Facebook-kontakt
- Ikke behov for "god tid" (spejderne skal kunne booke i sidste øjeblik)

#### Hvordan får vi flere Mosmænd?

- Weekender i løbet af året, hvor patruljer kan mødes "gør det selv" - en slags patruljetræf.
- Kan man facilitere seniorarrangementer
- Kan vi invitere seniorer fra grupperne til Moselund
- Kan grupperne lægge senioraktiviteter på Moselund en gang om måneden ?"
- Vi tænder bål på Moselund den første tirsdag i hver måned"
- Kan lederne mødes på tværs af grupperne ifm. f.eks. distriktsturnering
- Man skal prikke folk på skulderen

#### Andet

- Der har været en negativ klang omkring Moselund Spejdercentret. Det er der ikke mere
- Reklame med nyhedsbrevet
- Pas på den grønne mur (vær åben og imødekommende for gæster og andre interesserede)
- Der er en facebook gruppe for rovere i Gudenå distrikt

Flere input eller kommentarer kan sendes til [toenning.hoerslev@gmail.com](mailto:toenning.hoerslev@gmail.com)

Ref. Børge Møller

Forresten tak til Bjarne for husly i Ans og tak til Jesper for lækre pizzaer.